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Datum 

Aan 

Kopie aan 

Steller 

Onderwerp 

 

woensdag 21 augustus 2019   

De gemeenteraad en steunfractieleden 

College van burgemeester en wethouders 

Nop van Warmerdam 

Stand van zaken onderzoek burger- en overheidsparticipatie 

 

 

 

 

Geachte dames en heren, 

Op dit moment onderzoekt de gemeente Schagen hoe en in welke mate zowel burger- als 

overheidsparticipatie in de gemeente Schagen wordt toegepast en hoe wij dit kunnen 

verhogen. In deze memo informeer ik u naar de stand van zaken van dit onderzoek en welke 

activiteiten wij op dat gebied ondernemen.  

 

Aanleiding 

Het onderzoek vloeit voort uit de organisatievisie, waarin naast ‘Dienstverlening’, Proces- en 

projectgestuurd’ en ‘Leiderschap’ ook ‘Participatie’ een van de vier pijlers is. Daarin streven we 

altijd naar de hoogst mogelijke mate van participatie die onze rol toestaat, blijven we 

burgerparticipatie verbeteren (inwoners betrekken bij onze initiatieven) en streven we  naar meer 

overheidsparticipatie (meewerken aan initiatieven van inwoners). Dit alles omdat we ervan 

overtuigd zijn dat we samen tot betere resultaten komen dan alleen. 

 

Doelstelling 

Het doel van het onderzoek is om de volgende hoofdvraag te beantwoorden: 

Hoe gaan we de mate van burger- en overheidsparticipatie in de gemeente Schagen verder 

vormgeven en verhogen?  

  

Aanpak 

Voor dit kwalitatieve onderzoek zijn in de maanden april en mei 2019 interviews gehouden met 

vijf inwoners, vijf raadsleden, de vijf collegeleden, zeven leden van het managementteam, twee 

teamleiders en veertien medewerkers van de gemeente Schagen. We hebben hen gevraagd 

naar de huidige en gewenste mate van participatie en welke aanpak in de praktijk het beste 

blijkt te werken. Tevens werd de vraag gesteld wat nodig is om het niveau van participatie te 

verhogen en hoe we ervoor kunnen zorgen dat we de inwoners zoveel mogelijk kunnen bereiken 

en laten meedoen.  

 

Voortgang 

Naast de vijf uitgebreide interviews met inwoners willen we graag het inwonerspanel gaan 

inzetten voor een bredere blik. Deze groep inwoners gaan we na de vakantieperiode 

ondervragen. De informatie die daaruit voortkomt verwerken we in het onderzoek. Voor het eind 

van het jaar is het eindrapport van dit onderzoek klaar en delen we dit met u.  

 

Aanverwante activiteiten 

Op meerdere vlakken is de gemeente bezig om de inwoners nog beter en meer te betrekken bij 

hun omgeving. Voor ons eigen onderzoek maken we gebruik van informatie uit een landelijk 
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onderzoek. Daarnaast zijn er twee activiteiten binnen organisatie geïnitieerd, die verwantschap 

hebben met het onderwerp participatie.  

 

1. Overlap resultaten onderzoek WSJG 

Het interne onderzoek Participatie liep vrijwel parallel aan het landelijke onderzoek 

‘Waar Staat Je Gemeente’(WSJG). Ongeveer tien vragen die zijn gesteld in het 

onderzoek WSJG hebben raakvlakken met ons eigen onderzoek. De informatie die 

daaruit voort is gekomen verwerken we in ons onderzoek.  

 

2. Klankbordgroep raad burger- en overheidsparticipatie  

Het meedenken door en inspraak van uw raad op het onderwerp burger– en 

overheidsparticipatie is van groot belang. De gebiedscoördinatoren hebben daarom 

vanuit de raad een klankbordgroep burger- en overheidsparticipatie samengesteld 

waarvoor zich acht raadsleden hebben opgegeven. De groep komt twee á drie keer 

per jaar bijeen. Het doel van de klankbordgroep is om naast inwoners, collega’s, 

wethouders, netwerkpartners, dorpsraden, wijkverenigingen, bedrijven, scholen etc., 

vooral ook met raadsleden in gesprek te gaan en blijven over burger- en 

overheidsparticipatie. Hierdoor ontstaat inzicht in de wensen, behoeften en 

verwachtingen rondom burger- en overheidsparticipatie, waar we als gemeentelijke 

organisatie op kunnen anticiperen.  

 

3. Lean kernteam Bewonersinitiatieven  

Binnen de gemeente gaan we nog verschillend om met alle binnenkomende 

bewonersinitiatieven; zowel qua proces als toetsing van initiatieven. Om het proces van 

bewonersinitiatieven te professionaliseren is er nu een groep actief die bestaat uit 

afgevaardigden van de interne organisatie en een drietal enthousiaste en bekwame 

bewoners. Samen vormen zij het Lean kernteam Bewonersinitiatieven. Zij gaan aan de 

slag met vragen als: wat verstaan we onder een bewonersinitiatief, wanneer is er 

voldoende draagvlak en hoe kunnen we het initiatief financieren? Doel: bewoner 

ervaart dat een bewonersinitiatief snel, serieus en op dezelfde manier in behandeling 

wordt genomen.  

 

We hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

   

Namens het college van burgemeester en wethouders,  

De portefeuillehouder,  

 

Joke Kruit 


